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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen adatok alapján állítja a kormány, hogy a 
megváltozott munkaképességűek fele dolgozik?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Fülöp  Attila  államtitkár  úr  2022.  január  12-én  úgy  nyilatkozott,  hogy  a  megváltozott
munkaképességű magyar emberek csaknem fele munkából tartja el magát és családját, miközben
2010-ben csak 18 százalékuk talált munkát.

Ehhez  képest  a  Központi  Statisztika  Hivatal  (KSH)  számai  más  mutatnak.  A
https://www.ksh.hu/docs/hun/xstadat/xstadat_evkozi/e_megvamk9_16_01j.html  című  oldalon  –
mely  a  19–64  éves  megváltozott  és  nem  megváltozott  munkaképességű  népesség  demográfiai
jellemzőit mutatja be gazdasági aktivitás szerint – azt látjuk, hogy 2020 II. negyedévében öszesen
458 684 személyt tartottak nyilván megváltozott munkaképességűként, ám ezek közül csak 126 106
fő volt foglalkoztatott,  a foglalkoztatási arány pedig ennek megfelelően 27,5 százalék volt.  Ami
tehát azt jelenti,  hogy a megváltozott munkaképességű magyar emberek negyede dolgozott,  ami
pontosan a fele annak, amit államtitkár úr állított.

Az  Önök  valódi  hozzáállását  a  megváltozott  munkaképességűekhez  láthattuk:  2011-ben  úgy
döntöttek,  hogy  csökkentik  a  megváltozott  munkaképességűekre  fordított  kiadásaikat.  Ezért
átalakították a felülvizsgálati rendszert, amellyel egy tollvonással 20 ezer ember ellátását vonták
meg. A rokkantsági nyugdíjat akár ötven százalékot meghaladó mértékben csökkentették anélkül,
hogy az ellátottak korábbi szolgálati  idejét,  fizikai állapotuk tényleges változásának mértékét és
élethelyzetüket figyelembe vennék. Ez az átalakítás ráadásul teljes mértékben jogellenes volt, ahogy
erre az Alkotmánybíróság többször is  felhívta a figyelmet,  sokáig hiába: a kormány hónapokon
keresztül mulasztásos alkotmánysértést követett el azzal, hogy a rokkantnyugdíjasok 2012 óta nem



 
kapták meg a nekik járó támogatást. Végül 2021-ben egy egyszeri, 500 ezer forintos kompenzációt
ajánlottak fel nagy nehezen az érintetteknek, de valódi egyeztetés és állapotvizsgálatok nélkül, ezzel
megint méltatlan helyzetbe hozva a megváltozott munkaképességűeket.

Kérem tisztelt Miniszter urat, hogy válaszoljon arra a kérdésemre, hogy milyen hivatalos statisztikai
adatok állnak a rendelkezésére, ami alátámasztja azt, hogy a megváltozott munkaképességűek fele
munkából tartja el családját?

 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2022.01.17.
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